
Terugblik op een intensief jaar 2022                 

Zijn Mies en ik drie keer in Israël geweest; wij zijn daar iedere keer zo’n 7 tot 8 weken. In 2022 heb ik 

20 spreekbeurten gedaan in Israël en hadden Mies en ik in totaal 52 gesprekken met voorgangers en 

leiders, de vele informele gesprekken niet meegerekend. In de andere 6 maanden van het jaar sprak 

ik in de zondagse diensten in kerkelijke gemeenten in Nederland. Een belangrijk aspect van mijn 

dienst in Nederlandse gemeenten is tijdens mijn spreekbeurten de nooit eindigende liefde van God 

voor Zijn volk en land Israël te delen. Veel wat de mensen horen in Nederland over Israël is slechte en 

eenzijdige berichtgeving en Israël en wij hebben de opdracht om vanuit Gods Woord en de 

Israëlische praktijk van alle dag te laten zien dat Israël een specifieke opdracht heeft om een licht te 

zijn voor de volken.    

Als wij in Israël bezoeken brengen van het uiterste Noorden tot het diepe Zuiden dan hebben wij 

dikwijls heel diepe gesprekken. Een belangrijk onderdeel van onze ‘avoda’, onze dienst in Israël, is 

het troosten, bemoedigen van Gods volk en Zijn dienaren en dienaressen. Daarom is het zo belangrijk 

dat wij dit samen als echtpaar kunnen doen. Dat geeft vertrouwen en een diepere dimensie aan de 

gesprekken.  

Voordat we kunnen komen met troost en bemoediging is het belangrijk dat onze gesprekspartners 

ruimte krijgen om hun pijn en verdriet te kunnen uiten. Hierbij is luisteren zonder een oordeel te 

vellen belangrijk. Er is veel verdriet bij onze Messiaanse- maar ook bij onze Arabisch-Israëlische 

vrienden. Nu wij geregeld in Israël komen genieten wij steeds meer openheid en vertrouwen.  

De coranatijd heeft overal sporen achter gelaten. Ook in Israël zien we dat de bezoekersaantallen per 

week in de gemeenten lager zijn. Ook in Israël heeft de jeugd te leiden gehad van deze tijd van groot 

sociaal isolement. Wij hebben gezien dat er op sommige plaatsen een stagnatie van de 

betrokkenheid van de Messiaanse jongeren bij hun gemeenten is na de militaire dienst. Een 

bediening als Lech Lecha doet veel goeds onder de jonge volwassenen.   

Een ander punt van bezorgdheid is het onderlinge (gangster)geweld in de Israëlisch-Arabische 

dorpen. In sommige plaatsen durven de Arabische Christenen na het donker niet meer op straat te 

komen vanwege het geweld. Het bezoek aan Bijbelstudies en gebedsbijeenkomsten heeft hieronder 

zwaar te leiden. 

Terwijl Joodse en niet-Joodse vluchtelingen vanuit Oekraïne ook naar Israël stroomden, mochten wij 

ook concrete hulp geven door koffers met splinternieuwe kleding die liefderijk geschonken werden 

door een Nederlandse modezaak meenemen. Begrijpelijk dat de ontvangers zielsblij waren met deze 

prachtige kleding. Wij hebben deze kleding via Messiaanse- maar ook naar Arabische gemeenten 

gebracht die een kledingdepot hebben voor nieuwkomers en vluchtelingen. 

In de hitte van de augustus-zon vierden wij in Israël met al onze kinderen en de meesten van onze 

kleinkinderen ons 50-jarig huwelijksjubileum. Het werden onvergetelijke dagen. Onze kinderen 

trakteerden onze hele ‘misjpoge’ op een drie-uur lange boottocht op het Meer van Galilea. 

Herinneringen werden gedeeld, iedereen had bijdragen, we zongen Israëlische liedjes en iedereen 

genoot met volle teugen!! Aan God komt alle eer toe! 



Op het einde van het jaar kwam er toch nog een flinke beproeving. Mies kreeg in de vroege ochtend 

van 26 december jl. een hartaanval en werd in allerijl naar het ziekenhuis gebracht. Inmiddels is Mies 

goed aan het herstellen en loopt zij dagelijks 2 keer om de conditie van haar hart te verbeteren. Wij 

hebben gemerkt hoe krachtig de gebeden waren van onze vrienden in het binnen- en buitenland. 

God is zó trouw! Wij mogen met toestemming van de artsen op 2 maart weer vertrekken en zijn  zo 

dankbaar dat wij ons werk mogen voortzetten tot eer van de Heer! 
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